
Bestyrelsen for Ådalens Børnehus og Skole 

Referat af bestyrelsesmøde mandag d. 24.2.2025 kl. 18.15-21.00 

Deltagere: Jens I. K. Bjerring, Susanne Damsted, Hanne H. Ipsen (fmd.), Simone von Cappelen, Sidse Walther 
(næstfmd.), Jakob Hansen, Anna Svenning, Thomas Kjærgaard, Winnie E. Larsen (medarb.), Susanne M. 
Rasmussen (medarb.), Charlotte G. Kristensen (medarb.), Kasia (elevrep.), Freja (elevrep), Carsten B. Bräuner, 
Morten R. Borup 
Afbud: Carsten, Winnie, Sidse, Susanne, Thomas, Kasja, Freja 
Mødested: Konference 2, Ådalens Skole  

Dagsorden 
Ordstyrer:  

Pkt. 1 Underskrive referat og valg 
af ordstyrer 

Referatet blev underskrevet. 
Simone valgt som ordstyrer 

 18.15 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Godkendt. B 18.20 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehuset 
og skolen 

Spørgsmål til skriftlig Siden sidst om bl.a. 
ledelsessituationen i børnehuset. Morten har god hjælp af 
Jette. 
 
Bestyrelsen er enig i, at der ikke skal søges om tilskud til 
madordning for Folkekøkkenet er på plads. 

O 18.25 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet - O 18.35 

Pkt. 5 Princip for brug af digitale 
medier og digitalt udstyr 
 
Forberedende drøftelse af 
princippets indhold ift. det 
nuværende princip og til 
princippet fremover. 
 
Spørgsmål til personalet i 
børnehuset og på skolen 
udarbejdes og planlægning af 
den videre proces. 
 
Evt. også spørgsmål til 
elevrådet. 
 
Gruppedrøftelse. 
 
Det nuværende princip 
vedlægges. 
 

Forhold, der måske skal berøres i nyt princip: 

• Mobilfri skoletid 

• Sociale medier 

• Understøtte ordblinde elever 

• Undervisningsdifferentiering 

• Udfolde digitale kompetencer, kritisk stillingtagen 
 
Anna laver udkast til spørgsmål til eleverne differentieret ift. 
alder. 
 
Spørgsmål til personalet ift. virkningen af de formuleringer, 
der er i det nuværende princip: 

• Hvordan arbejdes der med digital dannelse? 

• Oplever personalet sig klædt på til at undervise i 
digital dannelse? 

• Hvor meget fylder det i hverdagen? 

• Skærme – omfang og begrundelser? 

• Brug af AI? 
 
On.undervisning.dk – undervisningsmaterialer til digital 
dannelse. 
 
Vi drøfter spørgsmålene på mødet i april efter de har været 
ude hos personalet og eleverne. 
 

D
/
B 

18.45 

Pkt. 6 Flytning og afdelingsskift 
pr. 1. april 
 
Morten gennemgår 
baggrunden for ordningen.  
 
Drøftelse af dilemmaer, 
fordele og ulemper ifm. 
ordningen. 
 
Information til medarbejderne 
vedr. flytning og afdelingsskift 

Morten orienterer om baggrunden og de fordele og ulemper, 
ordningen giver. 
 
Målet er at skabe gode overgange, sikre tryghed hos 
eleverne og dele afdelingsskiftene over i mindre bidder, så 
alle ændringer ikke sker på en gang for eleverne. 
 
Skaber det robusthed hos eleverne? 
 
Overordnet en god ordning, som lever op til formålet for 
eleverne. 
 

O
/
D 

19.15 



Bestyrelsen for Ådalens Børnehus og Skole 

i indeværende skoleår 
vedlægges til orientering.  
 

I år har der været ganske lidt bøvl ift. til tidligere år. Måske 
pga. god planlægning. 

Pause 19.35 

Pkt. 7 Modtagelse af nye forældre 
 
Udarbejdelse af skabelon til 
medarbejderne og 
forældreråd ifm. modtagelse 
af nye elever og forældre. 
 
Forslag fra Simone 
vedlægges.  
 

Drøftelse og tilrettelse af skabelonen fra Simone. 
 
Hvem er ansvarlig for at få givet besked om nye forældre? 
Ledelsen og teamet spørger til behovet – også ift. kendskab 
til Aula. 

D
/
B 

19.50 

Pkt. 8 Ønske om afkortning af 
skoledagen 
 
Udkast til ansøgning fra 
skolen vedlægges til 
drøftelse. 
 
Udtalelse fra bestyrelsen 
udarbejdes og skal 
vedlægges ansøgningen til 
FBL-udvalget/forvaltningen. 
 

Ansøgningen drøftet og rettet til.  
 
Bestyrelsen bakker op om ansøgningen. 
Hanne færdiggør udtalelse og sender til Morten. 
 
Morten sender ansøgning og udtalelse til forvaltningen. 

D
/
B 

20.15 

Pkt. 9 Budget for børnehuset, 
skolen og SFO 
 
Budgetforslag præsenteres 
på mødet.  
Bestyrelsen skal godkende 
skolens budget. 
 
Herunder også status på 
regnskab for 2024. 
 

Foreløbigt resultat for 2024: 
Børnehus: -673.177 
Skole: -581.229 
SFO: -373.571 
Morten er fortsat i dialog med forvaltningen om 
merforbrugene.  
 
Budget for 2025 
Morten gennemgår budgetforslag for skole og SFO. Det 
forventes, at der kan indhentes størstedelen af merforbruget 
fra 2024, men det lykkes kun med stram økonomistyring. 
Særligt SFO er en udfordring at nå i 2025, og der er fortsat 
usikkerhed om børnetallet i den sidste halvdel  af 2025, 
hvilket gør, at Der er ikke udsigt til afskedigelser, men der 
kigges på midlertidige ansættelser. 
Budgetterne er taget til efterretning. 

O
/
D
/
B 

20.30 

Pkt. 10 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

Henvendelse fra Skole og Forældre vedr. deltagelse på et 
møde. Hanne kontakter mhp. At undersøge mulighederne.  

O 20.45 

Pkt. 11 Punkter til kommende 
møder og dynamisk årsplan 

Hanne har lavet et udkast til ny dynamisk årsplan.  
Princip for digitale medier tages op på april-mødet. 

B 20.50 

Pkt. 12 Evt. Referent vælges på næste møde.  20.55 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 
 
 
 


